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Närvarande

Beslutande

Erik Pelling (S), ordförande
Fredrik Ahlstedt (M), 2:e vice ordförande
Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande
Caroline Hoffstedt (S)§§ 272-285
Maria Patel (S), tjänstgörande ersättare §§ 286-307
Therez Almerfors (M)
Erik Dagnesjö (S)
Christopher Lagerqvist (M)
Asal Gohari (S), tjänstgörande ersättare
Ulrik Wärnsberg (S)
Stefan Hanna (-)
Simon Alm (SD)
Rickard Malmström (MP)§§ 272-296
Linda Eskilsson (MP), tjänstgörande ersättare §§ 297-307
Tobias Smedberg (V)§§ 272-284, 286-307
Karolin Lundström (V), tjänstgörande ersättare § 285
Jonas Segersam (KD)§§ 272-285
Eva Moberg (KD), tjänstgörande ersättare §§ 286-307
Hanna Victoria Mörck (V)

Ej tjänstgörande ersättare

Mats Gyllander (M), Helena Hedman Skoglund (L), Linda Eskilsson (MP)§§ 272-296,
Madeleine Andersson (M), Maria Patel (S), Jonas Petersson (C), Helena Nordström
Källström (MP), Karolin Lundström (V)§§ 272-284, 286-307, David Perez (SD)och Eva
Moberg (KD)§§ 272-285.

Övriga närvarande

Ingela Hagström, utvecklingsdirektör. Ola Hägglund, ekonomidirektör. Åsa Nilsson
Bjervner, avdelningschef. Lena Grapp, stadsjurist. Stefan Berg, kommunikatör. Lars
Niska, kommunsekreterare. Susanne Eriksson (S), politisk stabschef. Sofia Fanberg
Högström (S), Ida Harju Håkansson (S), Dawn Anthony (V), Joakim Holmertz (C),
Nathalie Berggren (L), Mimmi Westerlund (KD)och Stina Bergström (MP), politiska
sekreterare.
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§ 272

Fastställande av föredragningslista

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attfastställa föredragningslistan med tillägget Ansökan om kommunal borgen
från AB UTK-hallensamt ärendet Val av kontaktpolitiker för Glokala Sverige
utgår.
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§ 273

I nformationsärende

Statusuppdatering Uppsalapaketet

Föredragande: Gabriella Burel, projektledare
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§ 274

Delegationsbeslut för perioden 20 november
2019 till 6 december 2019

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attlägga förteckningen över delegationsbeslut för perioden 20 november 2019
till 6december 2019 till protokollet.
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§ 275

Anmälningsärenden för perioden 20 november
2019 till 6 december 2019

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attlägga förteckning över anmälningsärenden för perioden 20 november 2019
till 6 december 2019till protokollet.
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§ 276

Verksamhetsplan 2020-2022 för
kommunstyrelsen

KSN-2019-03522

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attlägga till ”ta fram en plan mot människohandel och prostitution” som en
åtgärd under uppdrag 2.1.

2. attlägga till ”säkra kännedom om elever som inte återvänt till skolan efter lov
och där misstanke om bortgifte finns ” som en åtgärd under uppdrag 4.13.

3. attlägga till ”olovlig skolfrånvaro i grund-och gymnasieskola” som en
indikator som ska redovisas till kommunstyrelsen under uppdrag 4.2., samt

4. attgodkänna verksamhetsplanoch budget 2020–2022 för kommunstyrelsen
enligt ärendets bilaga.

Ej deltagande i beslutet

Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V) och Stefan Hanna (-) deltar inte i
beslutet.

Reservation

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M)och Jonas Segersam (KD) reserverar sig till
förmån för eget yrkande med motiveringen:
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna lade fram ett eget budgetyrkande
som alternativ till den Mål och Budget för 2020-2022 som den styrande minoriteten
presenterade. I vårt budgetförslag ville vi sänka kommunbidraget till kommunstyrelsen
och kommunledningskontoret med 50 miljoner kronor år 2020. Uppsala kommun ska
bedriva effektiva verksamheter som säkerställer att Uppsalaborna får valuta för sina
skattepengar. Kommuninvånarna ska dessutom känna sig trygga med att kommunens
resurser används till rätt saker. Därför vill vi bland annat kraftigt effektivisera den
omfattande kommunadministrationen, gå ur nätverket Fairtrade City och halvera
mängden mottagna fakturor som inte hanteras elektroniskt.
Istället valde vi att prioritera tryggheten i Uppsala kommun. Vi budgeterade för ökade
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resurser till trygghetskameror, ordningsvakter och trygga utomhusmiljöer med bra
belysning och utan skymmande buskage. Tryggheten är grundläggande för en
välmående kommun.
Vi satsade också på viktiga insatser i skolan. Den olovliga skolfrånvaron ökar och även
om statistiken för detta finns behövs det en mer kontinuerlig uppföljning föratt kunna
sätta in rätt åtgärder. Frånvaro kan vara ett tecken på allt ifrån psykisk ohälsa till att
eleven fastnat i stökiga och i värsta fall kriminella umgängen.
I vårt budgetförslag fanns också ett uppdrag om att ta fram en handlingsplan mot
prostitution och människohandel. Styret valde att inte bifalla detta i kommunfullmäktige
men lade med det som en punkt i samverkansavtalet med polisen. Eftersom vi ansåg att
det bör få en plats även i verksamhetsplanen yrkade vi på detta i kommunstyrelsen, vilket
bifölls. Även våra yrkanden om att säkra kännedom om elever som inte återvänt till
skolan efter lov och där misstanke om bortgifte finns, samt att lägga till olovlig
skolfrånvaro i grund-och gymnasieskola som en indikator, bifölls.
Dessvärre avslogs våra yrkanden om att tillföra 9 miljoner kronor till fler ordningsvakter
och trygghetskameror inom ramen för kommunstyrelsens budget. Vi reserverar oss mot
detta till förmån för bifall.

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för
eget yrkande med motiveringen:
Moderaterna yrkade på att upprätta ett samverkansavtal med RFSL Uppsala. Syfte med
ett sådant ska vara att dra nytta av respektive organisations kompetens på bästa sätt
och att RFSL kan bistå med kunskap och vara en förlängd arm i arbetet med HBTQ-
frågor. Vi vill uppmuntra och stödja sådana initiativ, något kommunstyrelsen avslog. Vi
reserverar oss mot detta beslut till förmån för bifall.

Simon Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskildayttranden

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Vänsterpartiet avstår från att delta i detta beslut.
Vänsterpartiet lade fram ett annat budgetalternativ för Uppsala kommun 2020-2022. Vår
budget hade två prioriteringar: att ge välfärdenett andrum, och att få fram fler bostäder
som vanligt folk har råd att bo i. Det är två helt avgörande områden för att bygga ett
Uppsala som är bra för alla –inte bara några få.
För att göra det innehöll vår budget bland annat en sänkning av arvoden för
heltidspolitiker, en åtstramning av kommunens internationella relationer och en
krympning av kommunens kommunikationsavdelning och en liten nedjustering av det
det budgeterade överskottsmålet. Genom att göra upp med vinstjakt i välfärden frigör
vår budgetresurser som i dag slösas bort i form av administrativa kostnader för
upphandlingar, överklaganden och privata vinstuttag. I gengäld behövde vi inte
underfinansiera nämnderna och lägga stora sparbeting på välfärdsverksamheterna.
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Vänsterpartiets budget innehåller förslag som skapar ett ekonomiskt andrum som gör att
vi bättre kan stötta barn och unga i utsatta situationer, förbättra arbetsmiljön och
arbetsvillkoren för alla välfärdsarbetare, få fram fler LSS-bostäder och göra Uppsala till
en äldrevänlig kommun på riktigt.
Hade vår budget blivit antagen hade kommunen haft andra möjligheter till att bedriva en
politik för alla, med en välfärd att lita på och bättre förutsättningar för att genomföra det.

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet står bakom motiveringen i Moderaterna och Kristdemokraternas
reservation. Hade vi haft en ledamot som deltog i beslutet hade vi yrkat och reserverat
oss tillsammans med dem.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Stefan Hanna avstår ifrån att delta i beslutet eftersom jag inte står bakom gällande Mål
och budget.

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar, med
instämmande från Simon Alm (SD):
(1) att lägga till ”ta fram en plan mot människohandel och prostitution” som en åtgärd
under uppdrag 2.1.
(2) att lägga till ”säkra kännedom om elever som inte återvänt till skolan efter lov och där
misstanke om bortgifte finns ” som en åtgärd under uppdrag 4.13.
(3) att lägga till ”olovlig skolfrånvaro i grund-och gymnasieskola” som en indikator som
ska redovisas till kommunstyrelsen under uppdrag 4.2.
(4) att inom ram för kommunstyrelsens budget tillföra 4 miljoner kronor till fler
ordningsvakter.
(5) att inom ram för kommunstyrelsens budget tillföra 5 miljoner till fler
trygghetskameror.

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) yrkar även:
(6) att lägga till ”ta fram ett samverkansavtal med RFSL Uppsala” som en åtgärd under
nämndmål 4.1.

Helena Hedman Skoglund (L), Erik Pelling (S) och Mohamad Hassan (L)yrkar bifall till
Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första tre (1-3) tilläggsyrkanden.

Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första (1) tilläggsyrkande mot
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Ordförande ställer därefterFredrik Ahlstedt (M) med fleras andra (2) tilläggsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefterFredrik Ahlstedt (M) med fleras tredje(3) tilläggsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefterFredrik Ahlstedt (M) med fleras fjärde(4) tilläggsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslårdetsamma.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras femte (5) tilläggsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras sjätte (6) tilläggsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag med bifallna tilläggsyrkanden mot
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

I förslaget till verksamhetsplan har kommunfullmäktiges nio inriktningsmål och de 62
uppdrag som fullmäktige gett till kommunstyrelsen konkretiserats i form av åtgärder.
Inom 10 områden har uppdragen kompletterats med nämndmål och strategier för att
fånga utvecklingsområden som ligger inom kommunstyrelsens ansvar.
Kommunfullmäktige har tilldelat kommunstyrelsen ett kommunbidrag på 518 miljoner
kronor för 2020 där ett effektiviseringskrav om 4 miljoner kronor är medräknat.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 368
Tjänsteskrivelse daterad 25 november 2019
Bilaga 1, Kommunstyrelsens verksamhetsplan 2020-2022
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§ 277

Uppföljning av internkontrollplan 2019 och
internkontrollplan 2020

KSN-2019-1850

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attgodkänna uppföljningen av internkontrollplan 2019 enligt ärendets bilaga
1,

2. attgodkänna internkontrollplan för 2020 enligt ärendets bilaga 2, samt
3. attuppdra till kommunledningskontoret att göra en riskanalys samt

internkontrollplan för verksamheten inom gemensam service och
återrapportera till kommunstyrelsens utskott för gemensam service vid ett av
utskottets första sammanträden under 2020.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Kommunstyrelsens internkontrollplan syftar till att skapa en ändamålsenlig och
effektiv verksamhet, tillförlitlig finansiell rapportering samt att följa tillämpliga lagar
och förordningar. Granskningen av 2019 års internkontrollplan är genomförd med
någon anmärkning avseende 15 av 30 kontrollmoment, vilka redovisas medförslag på
åtgärder.

2020 års internkontrollplan omfattar bland annat kontroll av processer och rutiner
avseende kompetensförsörjning, informationssäkerhet, krisberedskap, återsökning av
statsbidrag, diarieföring, informationshantering, avtalstrohet, exploatering samt
förebyggande av oegentligheter. Verksamheten inom staben för gemensam service är
av mer operativ karaktär än kommunstyrelsens övriga verksamhet och följs upp
genom en separat internkontrollplan.
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Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 369
Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2019
Bilaga 1, Uppföljning av internkontrollplan 2019
Bilaga 2, Internkontrollplan 2020
Bilaga 3, Riskanalys internkontrollplan 2020
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§ 278

Analys och utvärdering av system och rutiner
för intern kontroll 2019

KSN-2019-1527

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att godkänna analys och utvärdering av system och rutiner för intern kontroll
2019 enligt ärendetsbilaga 1.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Enligt kommunens reglemente för intern kontroll ska bolagsstyrelser och nämnder
rapportera in en analys och utvärdering av sina system och rutiner för intern kontroll.
Inrapporteringen ska stödja utvecklingen av den interna kontrollen inom nämndernas
verksamhetsområden och på kommunövergripande nivå. Kommunstyrelsens
utvärdering visar att den interna kontrollen inom kommunstyrelsens verksamheter
behöver utvecklas avseende kontrollmiljö, riskmedvetande och kontrollmoment.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 370
Tjänsteskrivelse daterad 11 december 2019
Bilaga 1,Analys och utvärdering av system och rutiner för intern kontroll 2019
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§ 279

Planeringsdirektiv 2020

KSN-2019-03310

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutat

1. attfastställa planeringsdirektiv för Mål och budget 2021med plan för 2022–
2023samt tidplan för arbetet enligt ärendets bilaga.

Ej deltagande i beslutet

Simon Alm (SD) och Stefan Hanna (-) deltar inte i beslutet.

Reservation

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M)och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen:
Givet det rådandepolitiska läget i Uppsala kommun där den styrande minoriteten endast
besitter 35 av 81 mandat i fullmäktige anser vi i Uppsala-Alliansen att det är viktigt med
en mer inkluderande budgetprocess. En bred beredningsprocess är nödvändig i ett läge
där styretinte kan räkna med att få igenom sin budget i sin helhet då de saknar majoritet
i fullmäktige. Det realiserades så sent som på årets budgetfullmäktige när Moderaterna,
Centerpartiet och Kristdemokraterna fick igenom fyra egna uppdrag efter stöd från
andrapartier.
Vi ställer oss positiva till att hela KSAU bjuds in till den gemensamma beredningsveckan
av Mål och budget. Vi vill dock betona vikten av att tjänstemannautkastet till Mål och
Budget överlämnas i god tid till samtliga politiska partier inför denpolitiska
beredningsprocessen för att på riktigt nå en mer inkluderande budgetprocess. Vi yrkade
på att detta bör göras redan i maj när utkastet färdigställs.
Uppsala är en snabbt växande kommun med flera stora utmaningar framför sig. Det
förpliktigar ochställer krav på en ekonomiskt hållbar politik som vågar att prioritera. Allt
pekar nu på att vi är på väg in i en lågkonjunktur. Det kräver extra varsamhet med våra
gemensamma medel.
I det budgetyrkande vi lade fram som alternativ till styrets mål och budget för 2020–2022
budgeterade vi därför för ett resultatmål på 2,5 procent, vilket även innefattade en
skattesänkning med 30 öre. Uppsala ska vara en kommun där det lönar sig att arbeta
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och där företag vill etablera och fortsätta att växa. Det finns ingen anledning till att
Uppsala kommun ska ha en högre kommunalskatt än andra jämförbara kommuner.
Vi reserverar oss mot beslutet att avslå våra yrkanden om att tjänstemannautkastet till
Mål och Budget ska överlämnas till samtliga politiska partier i budgetberedningen i maj,
samt att ändra det finansiella målet om ekonomiskt resultat från minst 2 procent av
skatter och kommunalekonomisk utjämning till minst 2,5 procent.

Särskildayttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet står bakom motiveringen i Moderaterna och Kristdemokraternas
reservation. Hade vi haft en ledamot som deltog i beslutet hade vi yrkat och reserverat
oss tillsammans med dem.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Avstår ifrån att delta i beslutet eftersom jag inte står bakom beslutad Mål och budget.

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar:
(1) att tjänstemannautkastet till Mål och Budget ska överlämnas till samtliga politiska
partier i budgetberedningen i maj.
(2) att ändra det finansiella målet om ekonomiskt resultat från minst 2 procent av skatter
och kommunalekonomisk utjämning till minst 2,5 procent.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Fredrik Ahlstedt (M) med fleras första (1) ändringsyrkande mot
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefterFredrik Ahlstedt (M) med fleras andra(2) ändringsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

I december 2014 beslutade kommunstyrelsen om planeringsdirektiv för en ny mål-och
budgetprocess. Mål-och budgetprocessen har sedan dess för varje år reviderats för att
öka kvaliteten i de ekonomiska underlagen, skapa mer delaktighet från nämnder och
bolagsstyrelser samt öka genomslagskraften för den politiska viljan.
Planeringsdirektivet beskriver fokus och förutsättningar för arbetet med Mål och
budget 2021–23.



Sida 16(81)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2019-12-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Kommunfullmäktige beslutade den 4–5 november 2019 om Mål och budget 2020 med
plan för 2021–2022. I och med det fastställdes kommunens inriktningsmål, indikatorer
och nyckeltal. Nämndernas och bolagsstyrelsernas verksamhets-och affärsplaner
beslutas i respektive nämnd och bolagsstyrelse senast 31 december 2019.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 371
Tjänsteskrivelse
Bilaga Tidplan Mål och budgetprocess
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§ 280

Svar på initiativärende om kommunalisering
av samhällsbetalda transporter från Tobias
Smedberg (V)

KSN-2019-2783

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attlämna initiativet utan vidare åtgärd.

Reservationer

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkandemed
motiveringen:
Vänsterpartiet reserverar sig emot beslutet att inte bifalla vårt initiativ om
kommunalisering av samhällsbetalda transporter. Kommuninvånarna som förlitar sig på
samhällsbetalda transporter ska inte behöva stå ut med bristande trygghet och
pålitlighet när ett byte av leverantör sker eller vid andra typer av upphandlingsproblem.
En kommunalisering av transporterna skulle säkerställa en bra samordning mellan olika
typer av transporter och öka tryggheten för medborgarna. En effektivisering av
verksamheten skulle också resultera när kostsamma upphandlingsfunktioner inte skulle
behövas i samma utsträckning och kostsamma haverier undviks.

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till initiativet.

Simon Alm (SD) yrkar avslag till initiativet.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till
initiativet och mot Simon Alms (SD) yrkande om avslag till initiativet och finner att
kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.
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Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) har vid kommunstyrelsens sammanträde den 18 september väckt
ett ärende I kommunstyrelsen och yrkat att kommunstyrelsen ger
kommunledningskontoret i uppdrag att, i samråd med berörda förvaltningar och
nämnder, ta fram ett förslag på hur merparten av de samhällsbetalda transporterna
kan kommunaliseras vid nästa möjlighet att avsluta befintligt avtal.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 24 oktober 2019
Initiativ om kommunalisering av samhällsbetalda transporter från Tobias
Smedberg (V)
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§ 281

Samverkansöverenskommelse Uppsala
kommun och lokalpolisområde
Uppsala/Knivsta 2020-2023

KSN-2019-03372

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att ingå samverkansöverenskommelse med lokalpolisområde
Uppsala/Knivsta för åren 2020 –2023, i enlighet med ärendets bilaga.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M),Therez Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD)
lämnar ett särskilt yttrande:
Både Polisen och Socialtjänsten i Uppsala kommun har vittnat om att människohandel
har blivit ett växande problem i kommunen. Vi kan aldrig acceptera att människor luras
till Sverige och Uppsala för att tvingas in i prostitution. Därför lade vi i vårt budgetyrkande
för 2020 fram ett förslag om att kommunen bör ta fram en plan mot människohandel.
Vi beklagar att detta avslogs i kommunfullmäktige, men gläds åt att det nu ändå förts in i
kommunstyrelsens verksamhetsplan och vävts in i samverkansöverenskommelsen
mellan Uppsala kommun och lokalpolisområde Uppsala/Knivsta 2020-2023. Vi gläds
också åt att hela kommunstyrelsen och Polisen gått oss till mötes och kommit överens om
att under perioden inrätta en trygghetscentral i Uppsala.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsens bifaller detsamma.

Sammanfattning

Uppsala kommun och lokapolisområde Uppsala/Knivsta har haft överenskommelser
och samverkansavtal kring gemensamt brottsförebyggande-och trygghetsskapande
arbete sedan flera år tillbaka.
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Nuvarande samverkansavtal löper ut i december 2019. Därför föreslås en ny
samverkansöverenskommelse ingås för åren 2020–2023.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 373
Tjänsteskrivelse daterad 13 november 2019
Bilaga 1, samverkansöverenskommelse Uppsala kommun och
lokapolisområde Uppsala/Knivsta 2020–2023.
Bilaga 2, åtagandeplan 2020.
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§ 282

Svar på initiativärende om skrivelse till
regeringen angående kameror från Jonas
Segersam (KD)

KSN-2019-03611

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attavslå yrkandet.

Reservationer

Jonas Segersam (KD) och FA reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Yrkande

Simon Alm (SD), Jonas Segersam (KD) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar bifall till initiativet.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Simon Alm (SD) med fleras yrkande om
bifall till initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag.

Sammanfattning

Jonas Segersam (KD) har vid kommunstyrelsens sammanträde den 20
november 2019 väckt ett ärende (bilaga) och yrkat att kommunstyrelsen ger
kommunledningskontoret i uppdrag attta fram en skrivelse att tillställa
regeringen för att öka möjligheterna för trygghetskameror i utsatta områden i
Uppsala kommun.
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Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 10 december 2019
Bilaga 1, Initiativärende om skrivelse till regeringen angående kameror från
Jonas Segersam (KD)
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§ 283

Projektdirektiv för stadsutveckling i
Gottsunda och Valsätra 2020-2035

KSN-2019-03327

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attgodkänna förslag till projektdirektiv för stadsutveckling i Gottsunda och
Valsätra 2020–2035, i enlighet med bilaga 1,

2. attge stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att återkomma till
kommunstyrelsen med ett förslag till avtal med fastighetsägare vid
Bandstolsvägen, som underlag för beslut om prioritering av planläggning och
utbyggnad inom projekttiden avseendedet särskilda fokusområdeti enlighet
med bilaga 1, samt

3. attge stadsbyggnadsförvaltningen iuppdrag att återkomma till
kommunstyrelsen med ett detaljerat förslag på utformning av vägkopplingen
vid nya Gottsundaskolan, med fokus på trafiksäkerhet, hållbar mobilitet och
föräldrars resvanor vid hämtning och lämning av barn.

Reservationer

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkandemed
motiveringen:
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet att avslå vårt yrkande. Vänsterpartiet anser att
det finns mycket som är bra i projektdirektivet men är av en annan åsikt när det gäller
försäljningen av Gottsunda centrum. Att sälja centrumet till en privat aktör äventyrar den
målbild vi har för utvecklingen av området som uttrycks i projektdirektivet. Att gå vidare
med att sälja ut Gottsunda centrum och 300 familjers hem kommerförsvåra
genomförandet av planprogrammet för Gottsunda. Det kommer försvåra möjligheten att
ta ansvar för att stärka social hållbarhet i området, det utsätter hyresgäster till bostäder
och lokaler för stora risker där bristande underhåll i kombination medchockhöjda hyror
är högst sannolika. Med tanke på de stora investeringar kommunen gjort i Gottsunda och
de väntat stora ökningar av fastighetsvärden i och med utbyggnad av södra staden och
spårtrafik är det dessutom en ekonomiskt dålig affär för kommunen att sälja nu.



Sida 24(81)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2019-12-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Därför menar Vänsterpartiet att samtliga delar som avser idékoncepttävling och
försäljning av Gottsunda Centrum ska strykas ur ärendet.

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Allt fokus borde vara på att bryta det utanförskap som många i stadsdelarna lever i och
därigenom stärka områdets attraktion. Med stora fördelar bör Uppsala kommun studera
exemplet i Gårdsten, Göteborg, innan några omfattande bygg-eller försäljningsplaner
genomförs i Gottsunda/Valsätra. Vi har mycket att lära av deras erfarenheter.
Sannolikheten är stor att det både är socialt och ekonomiskt smart att behålla befintliga
tillgångar under kommunal kontroll till dess att den negativa spiralen är hävd. Fullt fokus
i området bör vara att bryta många människors utanförskap innan massor av nya
bostäder byggs i området. Sannolikheten är stor att omfattande byggprojekt i
Gottsunda/Valsätra i dagsläget enbartförstärker de problem som finns. När många av
dagens invånare i stadsdelen lämnat utanförskapet öppnar den förbättrade
integrationen upp för en expansion som betydligt lättare bidrar till att bryta segregation
av människor i utanförskap. När en betydligt större andel av våra Gottsunda/Valsätra-
bor är självförsörjande kommer också stadsdelarna vara mycket attraktivare att bo i och
att flytta till. När området är attraktivare får också kommunen ett bättre pris för den
mark man avser att sälja.
Jag anser inteatt kommunen kan lansera ett omfattande utvecklingsarbete av
stadsdelen Gottsunda utan att exploateringskalkylen är i balans. I de presentationer som
gjorts tidigare är föreslagna satsningar i området kraftigt underfinansierade.
Flera av hyreshusen i Gottsunda har stora underhållsbehov samtidigt som hyrorna är
låga. Nya bostadsbyggen kommer att vara dyra, oavsett om det är hyresrätter eller
bostadsrätter. De som köper äldre fastigheter kommer sannolikt renovera lägenheterna
och kraftigt höja hyrorna för att öka fastigheternas direktavkastning. En målbild med
kraftigt höjda hyror i Gottsunda beskrivs inte i projektdirektivet. För att inte kommunen
ska ägna sig åt kapitalförstöring är det viktigt att kommunen är tydlig med vilka
boendekostnadsnivåer som kommunen planerar för i området. Om ambitionen är att
markant höja hela områdets kvalitet ska det tydligt framgå i projektdirektivet. Om så är
fallet bör kommunen till exempel först genomföra en standardhöjning av de fastigheter
som ska säljas, och tillgodogör sig värdeökningen.
Det är mycket viktigt att byggrätter, kopplade till kommunala fastighetsbolag som nu
planeras säljas, får ett värde utifrån ett liknande projektdirektiv. Kommunen måste
säkerställa att invånarna får så bra betalt som möjligt för kommunala tillgångar som
säljs.
Alla texter kopplade till idékoncepttävling och försäljning av Gottsunda centrum ska med
fördel strykas. Återigen vill jag påpeka att det finns mycket goda erfarenheter att ta
lärdom av i Gårdsten, Göteborg, innan liknande beslut fattas.
Alla texter som inkluderar ordet spårväg ska ersättas med kapacitetsstark kollektivtrafik.
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Kommunens enfaldiga inriktning på spårväg, som teknisk lösning för kapacitetsstark
kollektivtrafik, visar gång efter gång att minoritetsstyret inte seriöst överväger tekniska
alternativ.
Det minsta kommunen borde göra i nuläget är att återremittera ärendet för att förtydliga
de ekonomiska konsekvenserna. Enligt tidigare beskrivningar av ärendets planer har de
indikerat stora ekonomiska problem. Kommunen ska integenomföra projekt som så
tydligt indikerar stora ekonomiska underskott. Nedan i handlingen bifogat citat talar sitt
tydliga språk, samtidigt beskrivs inte det tydligt kopplat till de ekonomiska
konsekvenserna.
”Kostnadsmedvetenhet och en projektekonomi i balans utgör en bas för projektet. Med
tanke på projektets utmaningar, kommunens höga ambitioner kring områdets
utveckling och de samhällsekonomiska vinster som minskat utanförskap och segregation
kan innebära, bör ekonomiska beslut inom projektet löpande betraktas i förhållande till
en större ekonomisk helhet och de långsiktiga samhällsekonomiska vinster som rätt
investeringar i området kommer leda till.”

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam
(KD)lämnar ett särskilt yttrande:
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna ställer sig i stort positiva till de
antagna projektdirektiven för stadsutveckling i Gottsunda och Valsätra 2020-2035. Även
om det var först 2017 som Polisen klassificerade Gottsunda som särskilt utsatt område, så
har Gottsunda-Valsätra under lång tid varit ett område som präglats av hög arbetslöshet,
stor ohälsa och utbredd kriminalitet.
Våra partier står bakom ambitionen att bygga bort otryggheten och de sociala
problemen isamband med att stadsdelen utvecklas. Som ett led i detta har
kommunfullmäktige beslutat att utveckla och avyttra Gottsunda centrum genom en
idékoncepttävling. Idékoncepttävlingen är en möjlighet för kommunen att inkludera nya
aktörer med ny erfarenhet och kompetens i arbetet med att utveckla Gottsunda och
Valsätra. Därför är det viktigt att kommunens projektdirektiv för stadsutvecklingen inte
begränsar möjligheterna för privata intressenter att komma med egna och innovativa
förslag på hur området ska utvecklas. Projektdirektivet skall vara styrande men inte
begränsande i förhållande till idekoncepttävlingen.

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar:
att samtliga delar som avser idékoncepttävling och försäljning av Gottsunda centrum
stryks i ärendet.

Stefan Hanna(-) yrkar i första hand återremiss,kopplat till de ekonomiska
konsekvenserna, och i andra hand avslag.
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Simon Alm (SD) yrkar:
(1) atti först handåterremittera ärendet med anledning av följande: Spårväg ska utgå
och justeringar med anledning av det behöver beaktas. Antalet nya bostäder i området
ska minskas med minst hälften och handlingen behöver ta det i beaktande. Högsta
byggnadshöjd i antal våningar ska vara maximalt fem till antalet, vilket också behöver
beaktas
(2)att i andra hand avslå ärendet.

Mohamad Hassan (L) och Fredrik Ahlstedt (M)yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) med flera återremissyrkande mot ärendets
avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer därefter Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkande mot avslag och
finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till projektdirektiv för att, i
enlighet med processen för samhällsbyggnadsprojekt, genomföra delar av den
stadsutveckling i Gottsunda och Valsätra som beslutats i och med Planprogram för
Gottsundaområdet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 10 december 2019 § 389
Tjänsteskrivelse daterad 3 december 2019
Bilaga 1, Stadsutveckling i Gottsunda och Valsätra 2020–2035: Projektdirektiv
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§ 284

Intentionsavtal kring detaljplan

KSN-2019-03713
Undantagen enligt sekretess. OSL 19 kap 1 §

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attgodkänna föreslag till intentionsavtalet i enlighet med bilagan, samt
2. attförordna kommunstyrelsens ordförande jämte kommundirektören att

underteckna avtalet då det ingås med fastighetsägarna.

Reservation

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkandemed
motiveringen:
Förslaget att bygga en hög byggnad i känslig miljö vänder vi oss emot. Vi kristdemokrater
vill hålla nere höjden på en sådan byggnad, och föreslog därför att ärendet skulle
återremitteras i syfte att kunna utöka tomten så att man kan uppföra samma byggnad
på ett sådant sätt att det inte blir högre än intilliggande äldre bebyggelse.
Vi anser dessutom att utformningen bör harmoniera i stil med den äldre bebyggelsen.
Om man har en byggnad uppförd i Jugendstil anser vi att man i första hand bygger nya
projekt intill i samma arkitekturstil i stället för att antingen ha en något närliggande stil,
eller att ha en stil som totalt bryter av mot den äldre.

Yrkanden

Simon Alm (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag.

Jonas Segersam (KD) yrkar:
att ärendet återremitteras för en utökning av tomten så att höjden på byggnaden kan
hållas nere.

Therez Almerfors (M) och Mohamad Hassan (L) yrkar avslag till Jonas Segersams (KD)
återremissyrkande.

Ulrik Wärnsberg (S), Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
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Beslutsgång

Ordförande ställer först Jonas Segersams (KD) återremissyrkande mot ärendets
avgörande idag och finner att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Uppsala kommun och fastighetsägarna har under en tid fört diskussioner avseende
den framtida markanvändningen på fastigheten Fjärdingen 34:2. Parallellt med detta
har Plan-och byggnadsnämnden beslutat att inleda arbete med ett planprogram för
ett område där fastigheten ingår.

Diskussionerna mellan kommunen och fastighetsägarna har nu landat i att fastigheten
ska tas i anspråk för hotell-och centrumverksamhet och att parterna gemensamt ska
verka för att utarbeta en detaljplan som medger en byggrätt om cirka 11 000 kvm BTA.

Det bifogade intensionsavtalet föreslås att ingås, vilket reglerar att kommunen
tillsammans med fastighetsägarna gemensamt utreder förutsättningarna för att
förverkliga projektet, påbörja detaljplanearbete och ingå de avtal som parterna finner
lämpliga avseende projektet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 10 december 2019 § 390
Tjänsteskrivelse daterad 8 december 2019
Bilaga, Avtalsförslag med bilaga
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§ 285

Bostads- och lokalförsörjningsplaner 2020–
2024 med utblick mot 2030

KSN-2019-02984

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attgodkänna lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2020 till och med
läsåret 2023/2024 med utblick mot 2030 i enlighet med ärendet bilaga 1,

2. attgodkänna lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2020–2030 med utblick
till 2050 i enlighet med ärendet bilaga 2,

3. attgodkänna lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2020–2030 med utblick
till 2035 i enlighet med ärendets bilaga 3,

4. attgodkänna lokalförsörjningsplan för friluftsliv 2020–2030 med utblick till
2035 i enlighet med ärendet bilaga 4,

5. attgodkänna lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser,
försörjningsstöd och vuxenutbildning 2020–2024 med utblick till 2030 i
enlighet med ärendets bilaga 5,

6. attgodkänna bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2020–
2022 i enlighet med ärendets bilaga 6,

7. attgodkänna bostads-och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2020–
2024 med utblick till 2030 i enlighet med ärendet bilaga 7,

8. attgodkända bostads-och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre
2020–2024 med utblick till 2030 i enlighet med ärendets bilaga 8,

9. attgodkänna bostads-och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg 2020–
2024 med utblick till 2030 i enlighet med ärendets bilaga 9,

10. attuppdra till kommunledningskontoret att ansvara för att planerna fullföljs
inomde ramar som fastställts av kommunfullmäktige i Mål och budget,

11. attfastställa och godkänna lokalförsörjningsplan för drift-och
verksamhetslokaler 2020–2023 med utblick till 2050 i enlighet med ärendet i
bilaga 10,

12. attuppdra till förvaltningen att utreda möjligheterna för ett fortsatt nyttjande
av Polacksbackens moduluppställning, samt
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13. attuppdra till förvaltningen att utreda Fredrik Ahlstedts (M) med fleras
ändringsyrkanden:
o att ändra åtgärden om Gamla Uppsala skola så att denna färdigställs

senast år 2023,
o att tidigarelägga färdigställandet av Rosendals skola till 2023.

Jäv

Tobias Smedberg (V) anmäler jäv och deltar inte i beredningen eller beslutet i ärendet.

Reservationer

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen:
Vi är kritiska till att så många förskolor enligt plan försenas. Detta samtidigt som ingen
förskola färdigställs tidigare än planerat och det redan råder brist på närliggande
förskoleplatser i många områden. Det är ohållbart att planeringen i så många fall inte
håller. Därför yrkade vi att färdigställandet av minst fem förskolor tidigareläggs, vilket
återremitterades för beredning. Även våra yrkanden om att tidigarelägga
färdigställandet av Rosendals skola och Gamla Uppsala skola till 2023 återremitterades
för beredning.
Utöver detta yrkade vi att uppdra till MEX-utskottet att pröva om platsen där förskolan
Karlavagnen idag ligger är lämplig att bygga bostäder på, då detta är en av de mest
attraktiva platserna i Uppsala. När förskolan ska rivas bör det undersökas om platsen
lämpar sig för bostäder istället.
Vi yrkade även att som inriktning för nya skolor anta att i första hand pröva om-och
tillbyggnad samt förhyrning av befintliga lokaler snarare än att bygga nytt. Ett exempel
på lämplig förhyrning för skola är universitetets gamla lokaler på Polacksbacken, där
lokalerna redan finns och är så gott som inflyttningsklara.
Ovanstående två attsatser avslogs och vi reserverar oss mot det beslutet till förmån för
bifall.

Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet med motiveringen:
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet om att avslå Vänsterpartiets yrkanden om
lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre och för vård och omsorg.
Kommunstyrelsen har valt att anta ett underlag som anger att en stor del av
boendeförsörjningen av äldreboenden och bostäder med särskild service förutsätts ske
inom ramen för privat LOV-drift, lag om valfrihet. LOV är kostnadsdrivande för
kommunen, både genom högre timersättningar för den privata LOV-verksamheten
jämfört med den i kommunal regi men också genom att vi inte kan säkerställa att
utbyggnaden sker utifrån befolkningens behov. Istället sker den utifrån de privata
aktörernas möjligheter att göra vinster.
När det gäller specifikt äldreboenden får vi med LOV-formen överskott på boenden under
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en period och därefter riskerar vi ha överetablering i vissa delar av vår kommun och stort
underskott på boenden i andra delar av kommunen. Vidare ska skattemedel inte gå till
aktieägare, de ska i detta fall gå de äldres behov av bostad och de som beviljas bostad
enligt LSS (lagen om särskild service).

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskildayttranden

Fredrik Ahlstedt (M) och Therez Almerfors (M) lämnar ett särskilt yttrande:
Brantingskolan lades ner 2013 och redan då var Moderaterna kritiska till att
Brantingskolan enbart skulle rustas. ”Ny färg och nya tapeter gör inte en funktionell
skola” sa vi då. Vi ville att skolan skulle antingen renoveras grundligt eller rivas och
byggas upp på nytt. Istället behölls flera delar, bland annat aulan, som nu ändå fått
rivas. Detta har kostat tid och pengar.
2015 aviserades att skolan skulle tas i bruk 2018, i senaste lokalförsörjningsplanen var
inflyttning framflyttad till 2021 och i denna plan fastslås Brantingskolan stå färdig 2023.
Vi vill understryka hur onödig denna process varit och att arbetet borde ha gjorts
ordentligt redan från start 2013, vilket vi också poängterat under hela processen.

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Vi anser att det är bra och rimligt att modulbyggnaderna tillåts vara kvar på sin
nuvarande plats då alternativen är oerhört kostnadskrävande samt ej önskade av vare
sig barnens föräldrar eller verksamheten. Vidare anser vi att det borde tilläggas att
kommunstyrelsen underställs att ta beslutet om skolans framtid, och inte förvaltningen.

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet står bakom motiveringen i Moderaterna och Kristdemokraternas
reservation. Hade vi haft en ledamot som deltog i beslutet hade vi yrkat och reserverat
oss tillsammans med dem.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Under min tid i Uppsala kommuns kommunstyrelse har kommunen ständigt misslyckats
att etablera effektiva processer för bostads och lokalförsörjningsplaner samt hyresavtal.
Det är ett stort och dyrt misslyckande. Främst handlar misslyckandet om politikens
oförmåga att hjälpa kommunens operativaledningar att skapa ett betydligt bättre
fungerande system. Den omfattande bolagisering som kommunen genomförde av den
tidigare Fastighetsägarnämndens verksamhet innebar en bra inventering av befintliga
fastigheter. Min uppfattning är dock att de flesta bolagsbildningarna, i samband med
avvecklingen av Fastighetsägarnämnden, både fördyrat verksamheterna och har gjort
relationerna mellan olika parter mer komplexa än tidigare. En förvaltningsledning kan
under ordnade former se till kommunens bästa. Ett bolagska se till bolagets bästa.
Det är mycket anmärkningsvärt att kommunen redan innan år 2023 behöver 331
lägenheter till socialt och ekonomiskt mycket svaga personer. Många med stora behov av
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olika former av försörjningsstöd. 115 lägenheter till nyanlända, 66 lägenheter till
invånare som Omsorgsnämnden ansvarar för samt 150 lägenheter till invånare som
Socialnämnden ansvarar för. Kommunen måste bli mycket bättre på att hjälpa berörda
invånare att bryta utanförskap och att bli självförsörjande.
Kommunen måsteminska ambitionen avseende befolkningsutveckling. Det är inte
ekonomiskt hållbart att genomföra de mycket stora investeringar som nuvarande
planerade befolkningsökning innebär.

Yrkanden

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar:
(1) att planen anger att LOV-drift ska fasas ut från äldrenämndens verksamhetsområde.
(2) att planen anger att tillkommande äldreboenden ska driftas i kommunal regi.
(3) att tillskottet av boenden med särskild service ska skapas i kommunens egenregi.

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar:
(1) att ändra åtgärden om Gamla Uppsala skola så att denna färdigställs senast år 2023,
(2) att tidigarelägga färdigställandet av Rosendals skola till 2023,
(3) att färdigställandet av minst fem förskolor tidigareläggs,
(4)att uppdra till MEX-utskottet att pröva om platsen där förskolan Karlavagnen idag
ligger är lämplig att bygga bostäder på, samt
(5) att som inriktning för nya skolor anta att i första hand pröva om-och tillbyggnad samt
förhyrning av befintliga lokaler snarare än att bygga nytt. Ett exempel på lämplig
förhyrning för skola är universitetets gamla lokaler på Polacksbacken.

Erik Pelling (S) yrkar:
att uppdra till förvaltningen att utreda möjligheternaför ett fortsatt nyttjande av
Polacksbackens moduluppställning, samt
att uppdra till förvaltningen att utreda Fredrik Ahlstedts (M) med fleras första(1) och
andra (2) ändringsyrkanden.

Simon Alm (SD) yrkar:
att återremittera ärendet för att ge förvaltningen i uppdrag att återkomma med ett
förslag som utgår från SD:s förslag till mål och budget.

Therez Almerfors (M) yrkar avslag till Hanna Victoria Mörcks(V)ändringsyrkanden.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Simon Alms (SD) återremissyrkande mot ärendets avgörande
idag och finner att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) fleras tredje (3) ändringsyrkande mot
avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.
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Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras fjärde(4) ändringsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Fredrik Ahlstedt (M) med fleras femte(5) ändringsyrkande
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) med fleras första (1)
ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) med fleras andra (2)
ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) med fleras tredje (3)
ändringsyrkande mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) tilläggsyrkandemot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Bostads-och lokalförsörjningsplanernakommer ur kommunens sammanhållna
planering för att tillhandahålla lokaler för verksamheter i kommunal regi. Den
strategiska planeringen för att tillgodose kommunala verksamheter med lokaleroch
anläggningarär en ständigt pågående utredning där planerna revideras löpande
utifrån genomförande och förnyade förutsättningar.

Föreliggande planerredovisar pågående lokalförsörjningsåtgärder, förslag till nya
åtgärder samt förändringar i lokalbeståndets kapacitet.I planerna redovisas även
uppdragsom ska utredas vidare i fortsatt planering samt en utblick för att skapa
beredskap att hantera kommande utbyggnader.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 381
Tjänsteskrivelse daterat 21 november 2019.
Bilaga 1, Lokalförsörjningsplan för pedagogiska lokaler 2020 till och med
läsåret 2023/2024 med utblick mot 2030 samt protokollsutdrag
Lokalförsörjningsplan för idrott och fritid 2020–2030 med utblick till 2050
Lokalförsörjningsplan för kultur och fritid 2020–2030 med utblick till 2035
Lokalförsörjningsplan för friluftsliv 2020–2030 med utblick till 2035
lokalförsörjningsplan för arbetsmarknadsinsatser, försörjningsstöd och
vuxenutbildning 2020–2024 med utblick till 2030
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Bostadsförsörjningsplan för mottagandet av nyanlända 2020–2022
Bostads-och lokalförsörjningsplan för sociala ändamål 2020–2024 med utblick
till 2030
Bostads-och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg av äldre 2020–2024
med utblick till 2030
Bostads-och lokalförsörjningsplan för vård och omsorg 2020–2024 med
utblick till 2030
Lokalförsörjningsplan för drift-och verksamhetslokaler 2020–2023 med utblick
till 2050
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§ 286

Riktlinje för internkommunikation

KSN-2019-03077

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att anta Riktlinje för internkommunikation.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Mycket av det som beskrivs är kostnadsdrivande arbete. Kommunen komplicerar
kommunikationsarbetet onödigt mycket. Det är inte konstigt att liknande aktiviteter
kräver allt för många kommunikatörer inom kommunen. Och vad innebär det som jag
citerar nedan? Vad i riktlinjerna är det som kräver utbildning och implementation utifrån
innehållet i riktlinjerna?
”Spridning Riktlinjen tillgängliggörs på uppsala.se och på kommunens intranät.
Kommunstyrelsen genom kommunledningskontoret ansvarar för att informera om,
utbilda i och implementera riktlinjen.”

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Kommunledningskontoret har tagit framett förslag till riktlinje för
internkommunikation, i bilagatill ärendet.Riktlinjen har som syfte att förtydliga
Uppsala kommuns åtagande inom området internkommunikation.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 377
Tjänsteskrivelse daterad 6 november 2019
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Bilaga 1, förslag till Riktlinje för internkommunikation daterad 1 november
2019
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§ 287

Riktlinje för kriskommunikation

KSN-2019-03076

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attantariktlinje för kriskommunikation.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

I samband med antagandet av ny kommunikationspolicy den 11 december 2017, § 280,
gav kommunfullmäktige i uppdrag till kommunstyrelsen att ta fram en riktlinje för
kriskommunikation. I förslaget till riktlinje i bilagatill ärendetförtydligas Uppsala
kommuns åtagande när det gäller kommunikation inför, underoch efter en allvarlig
störning eller kris.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 377
Tjänsteskrivelse daterad 27 oktober 2019.
Bilaga, Riktlinje för kriskommunikation daterad 27 oktober 2019
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§ 288

Godkännande av försäljning av fastigheter

KSN-2019-0957

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attgodkännaförsäljningavfastigheternaDanmark-Säby 6:6 och
Gottsunda 34:7.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Jag anser inte att kommunen ska sälja mark för ytterligare bostadsbyggen i Gottsunda
förrän det finns en trovärdig plan för hur segregationen i området ska motverkas och
integrationen kraftigt förbättras. Den planen måste handla om hur utanförskapet
betydligt bättre än hittills ska brytas, hur många fler andelar av den arbetsföra
befolkningen blir självförsörjande och hur kunskaperna i svenska kraftigt förbättras
bland våra invandrare. 87-punktsprogrammet innehåller bara vackra ord kopplat till hur
utanförskapet ska brytas. Det krävs politisk tydlig politisk handlingskraft inom lagens
befintliga ramar.

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till försäljning av Danmark-Säby 6:6 och avslag till
försäljning av Gottsunda 34:7.

Simon Alm (SD), Erik Pelling (S), Fredrik Ahlstedt (M) och Mohamad Hassan (L) yrkar
bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.
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Sammanfattning

Kommunfullmäktige beslutade den 29 april 2019, § 151, att genomföra en förändring
av Uppsala kommuns fastighetsägande. Detta ärende syftar till att godkänna
försäljning av två fastigheter som omfattades av beslutet.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 375
Tjänsteskrivelse daterad 28 november 2019
Bilaga, Kartor över fastigheternas placering
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§ 289

Samarbete kring en forskarmiljö med fokus på
hållbar social samhällsutveckling

KSN-2019-03469

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att Uppsala kommun går in i ett samarbete med Uppsala universitet i syfte att
formalisera initiativet om en forskarmiljö som fokuserar på hållbar social
samhällsutveckling, i enlighet med bilaga 1,

2. attUppsala kommun ger ett startbidrag till Uppsala universitet för
forskningsinitiativet om 1,5 miljoner kronor vardera under 2019 och 2020,samt

3. attuppdra till kommunledningskontoret att formalisera samarbetet och
återkomma till kommunstyrelsen i juni 2020 med ett förslag till
medfinansiering av forskningsinitiativet för åren 2021–2023.

Reservation

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala är Sveriges fjärde största stad med prognos om att vi kan vara hela 340 000
invånare år 2050. Det ställer höga krav på att vi bygger meroch att kommunen fortsätter
att utvecklas. Precis som det anförs i föredragningen till ärendet ställer det också krav på
att Uppsala också växer hållbart.
Genom våra två världsledande universitet besitter Uppsala mycket kompetens inom
hållbar social samhällsutveckling. Denna bör nyttjas. Vi är positiva till att kommunen
deltar i samarbetet under uppstartsfasen, men ser gärna att de ekonomiska
konsekvenserna utvärderas under projektets gång. Därtill vill vi att man ser över
möjligheten att bredda basen för finansiering till fler intressenter.
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Yrkanden

Simon Alm (SD) yrkar:
att återremittera ärendet för att styret ska återkomma med förslag och beredning som
tydliggör att anslagen för forskningsprojektet frigörs genom minskad personal på
kommunledningskontoret.

Ulrik Wärnsberg (S), Hanna Victoria Mörck (V) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till
arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Simon Alms (SD) återremissyrkande mot ärendets avgörande
idag och finner att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Uppsala kommun har fått en förfrågan från Uppsala universitet om att ingå i ett
samarbete som syftar till att bygga upp en forskningsmiljö kring hållbar social
samhällsutveckling.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 376
Tjänsteskrivelse daterat 2019-11-15
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§ 290

Programarbete för Marielund

KSN-2019-2464

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attplan-och byggnadsnämnden återupptar arbetet med programarbetet i
utredningsområdet Marielund omedelbart med syftande till planläggning
av området, samt

2. attuppdra till plan-och byggnadsnämnden att i programarbetet belysa
även ett alternativ med endast små kompletteringar till befintliga
bebyggelsegrupper, enligt föredragningen.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) Jonas Petersson (C)och Jonas Segersam
(KD)lämnar ett särskilt yttrande:
Kommunstyrelsen beslutade redan i januari 2012 att uppdra till plan-och
byggnadsnämnden att genomföra programarbete för utredningsområdet i Marielund
och en enig plan-och byggnadsnämnd tog beslut om att påbörja programarbetet i mars
2012.
2015 fick kommunstyrelsens arbetsutskott information om att arbetet var på gång, men
sedan dess har ingenting hänt.
Vi har under flera år lyft frågan om att omedelbart återuppta programarbetet i
Marielund, därför är det glädjande att vårt yrkande om detsamma bifölls då den samlade
oppositionen vann majoritet överminoritetsstyret.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Det är viktigt att kommunen går att lita på. Uppsala kommun har sedan länge gett löften
om att området mellan Uppsala stad och Almunge ska exploateras för att stärka kraften i
kommunens östra sida. Uppsala kommun och VA-kollektivet har också tagit stora
investeringar för att möjliggöra den planerade exploateringen av kommunens östra stråk
fram till Almunge. Det är god ekonomisk hushållning av kommunen att fullfölja tidigare
ambitioner. Det ärockså respektfullt mot fastighetsägare som planerat för att möjliggöra
bostadsbebyggelse i miljöer som kraftigt avviker från hårt tätbebyggda bostadsområden
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i Uppsala stad. Det är viktigt att Uppsala kan erbjuda varierande boendeformer för att
attrahera och behålla talanger från hela världen.

Yrkanden

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Eva Moberg (KD) yrkar:
avslag till arbetsutskottets att-sats 1, samt
avslag till arbetsutskottets att-sats 2.

Therez Almerfors (M), Fredrik Ahlstedt (M) och Eva Moberg (KD) yrkar, med
instämmande från Simon Alm (SD) och Stefan Hanna (-):
att plan-och byggnadsnämnden återupptar arbetet med programarbetet i
utredningsområdet Marielund omedelbart med syftande till planläggning av området.

Erik Pelling (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag till andra (2) att-sats.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag till första (1) att-sats mot Therez
Almerfors (M) ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Therez
Almerfors (M) ändringsyrkande.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag till andra (2) att-sats mot avslag
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Kommunstyrelsen gav 11 januari 2012 plan-och byggnadsnämnden i uppdrag att
inleda programarbete för Marielundsområdet, se bild 1. Bakgrunden var att den
fördjupade översiktsplanen för Funbo (antagen 2011 i kommunfullmäktige)
markerade ett utredningsområde för bebyggelseoch att planansökningar för en
stor mängd bostäder där inkommit till plan-och byggnadsnämnden. Det
bedömdes också som angeläget att utreda om ny bebyggelse skulle kunna
underlätta anslutning till det allmänna vatten och avloppsnätet av den befintliga
bebyggelsen i Marielund.

Programarbetet har efter gemensam prioritering fått vila de senaste åren på grund
av att andra uppdrag bedömts mer angelägna.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 380
Tjänsteskrivelse daterad 29 november 2019
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Avstämning programarbete
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§ 291

Avtal om samarbete kring
finansieringslösningar för social ekonomi

KSN-2018-3920

Beslut

Kommunstyrelsen beslutar

1. attuppdra kommunledningskontoret att teckna ett tidsbegränsat avtal om
samarbete och driftstöd med Mikrofonden i Uppsala län enligt ärendets bilaga
1,

2. attuppdra till kommunledningskontoret att utställa ett villkorat lån till
Mikrofonden i Uppsala län i enlighet med förslag till skuldebrev enligt ärendets
bilaga 2,samt

3. attbevilja 550 000 kronor till Mikrofonden i Uppsala län för stöd till drift under
resterande del av 2019.

Reservation

Simon Alm (SD) reserverar sigmot förslaget till förmån för eget yrkande.

Yrkanden

Simon Alm (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag.

Ulrik Wärnsberg (S) och HannaVictoria Mörck (V) yrkar bifall till arbetsutskottets
förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Kommunfullmäktige har i Mål och budget 2019–2021 uppdragit åt kommunstyrelsen
att inrätta en mikrofond för sociala företag i Uppsala kommun. För detta ändamål har
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kommunfullmäktige avsatt 10 miljoner kronor för att utställa ett lån för mikrofondens
kapital samt 750 000 kronor för att stödja mikrofondens verksamhet under 2019.

Kommunstyrelsen beslutade den 29 maj 2019, § 115, att godkänna en inriktning för
kommunens stöd till inrättandet av en mikrofond. Kommunledningskontoret fick i
samband med detta i uppdrag att ta fram förslag på reglerande dokument för Uppsala
kommuns samarbete med den framtida mikrofonden. Förslag till samarbetsavtal och
skuldebrev i ärendets bilagor 1 och 2har tagits fram utifrån den godkända
inriktningen.

Kommunstyrelsen beviljade även Coompanion i Uppsala län projektmedel om 200 000
kronor för arbete kopplat till mikrofondens inrättande. Kvarvarande 550000 kronor för
stöd till mikrofondens drift under 2019 föreslås beviljas den etablerade mikrofonden.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 374
Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2019
Bilaga 1, Förslag till samarbetsavtal mellan Uppsala kommun och Mikrofonden
i Uppsala län
Bilaga 2, Förslag till skuldebrev mellan Uppsala kommun och Mikrofonden i
Uppsala län
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§ 292

Förändrat läge gällande anställningsgaranti
för undersköterskor och barnskötare

KSN-2019-03139

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attupphäva anställningsgarantin för undersköterskor och barnskötare, som
avslutat sin utbildning efter 1 juni 2018 och är utexaminerade från
ungdomsgymnasium i Uppsala kommun eller från vuxenutbildning som
Uppsala kommun har avtal med, från och med 1 mars 2020.

Särskilt yttrande

Tobias Smedberg (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Vi finner det glädjande att anställningsgarantin har gett effekt. Vi vill notera att
Vänsterpartiets budget för Äldrenämnden var markant högre än den budget som bifölls i
fullmäktige. Med Vänsterpartiets budget hade vi kunnat anställa fler undersköterskor och
därmed haft en fortsatt högre efterfrågan på denna yrkesgrupp. Det hade kunnat
innebära att anställningsgarantin hade behövts en längre tid. Vi vill också poängtera
vikten av att garantin ska kunna återinföras om behovet åter uppstår.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

20 september 2017 §184 fattade kommunstyrelsen beslut om att införa
anställningsgaranti. Den gäller för barnskötare och undersköterskor som avslutat sin
utbildning efter 1 juni 2018 och är utexaminerade från ungdomsgymnasium i Uppsala
kommun, eller från vuxenutbildning som Uppsala kommun har avtal med.

Tanken med anställningsgarantin var att höja intresset för utbildningen för att säkra
återväxten på kort och medellång sikt. Sedan anställningsgarantin infördes har
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intresset för utbildningarna ökat kraftigt. Det gör att målet med anställningsgarantin är
uppnått. Under samma period har också heltid som norm fått mera genomslag och
balansen i bemanningsbehoven är återtagen.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad 25 november 2019
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§ 293

Ansökan om verksamhetsstöd för
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala år 2020-
2021

KSN-2019-02945

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att bevilja studieförbundet Sensus Svealand680 000 kronor i
verksamhetsbidrag för år 2020och 700 000 kronorår2021för drift av
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala, samt

2. att beslutet gällerunder förutsättning att studieförbundet Sensus Svealand
beviljas ekonomiskt stöd för drift av Antidiskrimineringsbyrån Uppsala från
Myndigheten för ungdoms-och civilsamhällesfrågorår 2020 och 2021.

Reservationer

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Eva Moberg(KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen:
Uppsala ska vara en inkluderande kommun där framtidsdrömmar spelar större roll än
bakgrund och där diskriminering inte tolereras. För att motverka att diskriminering ändå
sker är det förebyggande arbetet av stor vikt. I det budgetyrkande vi lade fram som
alternativ till styrets mål och budget för 2020–2022 föreslog vi bland annat att kommunen
bör genomföra en informationskampanj mot antisemitism, något som tyvärr avslogs av
den styrande minoriteten.
Antidiskrimineringsbyråns verksamhet spänner över hela länet och inte bara Uppsala
kommun. Om kommunenska bevilja stöd till byrån anser vi därför att detta bör göras i
samarbete med länets övriga kommuner och i proportion till respektive kommuns
storlek.
Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna är måna om att Uppsala kommun
bedriver en kostnadseffektiv verksamhet. Samverkan med och stöd till fristående
organisationer kan vara en viktig del i att tillhandahålla bättre service till lägre kostnad
för kommuninvånarna. Antidiskrimineringsbyråns facit vittnar emellertid inte om att så
är fallet i detta ärende. Under 2019 erhöll byrån 679 000 kronor från Uppsala kommun
och ännu mer från Myndigheten för ungdoms-och civilsamhällesfrågor. Trots detta
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hanterade byrån endast 55 diskrimineringsärenden, vilket inte är att ge Uppsalaborna
valuta för sina skattepengar.
Avslutningsvis har Sensus, som driver Antidiskrimineringsbyrån Uppsala, betydande
trovärdighetsproblem när det kommer till just diskrimineringsfrågor. I organisationens
riksstyrelse sitter bland andra Yasri Khan som 2016 blev nationellt uppmärksammadför
kvinnodiskriminering. Moderaterna, Centerpartiet och Kristdemokraterna anser det inte
lämpligt att finansiera externt antidiskrimineringsarbete via en organisation där
diskriminering finns dokumenterat från personer i styrelsen.

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet att avslå vårt yrkande.
Antidiskrimineringsbyrån bedriver viktigt arbete och kommunen bör bevilja
Studieförbundet Sensus hela den summan förverksamhetsstöd som ansöktes om, 940
000 kronor för 2020 och 960 000 kronor för år 2021 för drift av Antidiskrimineringsbyrån
Uppsala. Skillnaden mellan det och det som beviljas av kommunen representerar en liten
besparing för kommunen men en ordentlig skillnad för verksamheten som äventyrar
verksamhetens långsiktiga förutsättningar att möta ett ökat behov av deras verksamhet
och tjänster. Att bevilja stöd till en organisation som jobbar med integrering och
förebyggande arbete kan också representera en besparing för kommunen i längden.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Centerpartiet står bakom motiveringen i Moderaterna och Kristdemokraternas
reservation. Hade vi haft en ledamot som deltog i beslutet hade vi yrkat och reserverat
oss tillsammans med dem.

Yrkanden

Simon Alm (SD), Eva Moberg (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag till
arbetsutskottets förslag.

Tobias Smedberg (V) yrkar:
att Studieförbundet SensusSvealand beviljas verksamhetsstöd från kommunen med 940
000 kronor för 2020 och 960 000 kronor för år 2021 för drift av Antidiskrimineringsbyrån
Uppsala.

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och mot Tobias Smedbergs (V)
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Sammanfattning

Studieförbundet Sensus Region Uppsala-Härnösand har ansöktom
verksamhetsbidragfrån kommunen för drift av Antidiskrimineringsbyrån Uppsala
(ADU)åren 2020 och 2021. Syftet med verksamheten är att förebygga och motverka
diskriminering samt att öka människors inkludering i samhället.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad den 12 november 2019
Bilaga 1, Ansökan om verksamhetsstöd år 2020 och 2021 från
Antidiskrimineringsbyrån Uppsala daterad den 16 september 2019
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§ 294

Ansökan om verksamhetsstöd för
Volontärbyrån Uppsala år 2020-2021

KSN-2019-02946

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attbevilja Forum –Idéburna organisationer med social inriktning 788000
kronor i verksamhetsbidrag för år 2020 samt 804 000 kronor för år 2021 för drift
av Volontärbyrån i Uppsala.

Reservation

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för eget yrkande med motiveringen:
Uppsala ska vara stolta över det civilsamhälle som finns här och den bredd som ryms i
det. För den som vill engagera sig i föreningar finns ett stort utbud i kommunen.
Kommunen bör skapa förutsättningar för att förenkla byråkratin för civilsamhället och
uppmuntra deras verksamhet.
I föredragningen till ärendet lyfts bland annat att Volontärbyrån har utvecklat sin
verksamhet genom att göra sin webbförmedling mer tillgänglig för personer med
funktionsnedsättning. Vi vill skapa incitament till att utveckla ett mer inkluderande
föreningsliv direkt i föreningarna. I det budgetyrkande vi lade fram som alternativ till
styrets måloch budget för 2020–2022 föreslog vi därför bland annat att stödet till
föreningar som arrangerar verksamhet i syfte att främja inkludering av exempelvis
personer med funktionsvariation stöd ska utvecklas.
Vi tror att ett levande civilsamhälle skapas i föreningarna och av människorna som väljer
att engagera sig. Samtidigt delar vi bilden av att det bör vara lätt att för människor som
vill göra en frivillig insats att hitta meningsfulla uppdrag inom föreningar. Vi är dock av
uppfattningen att detta arbete borde kunna ske i kommunens egna regi, eller allra helst
genom stöttning av föreningarna själva.
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Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yrkande:
Centerpartiet står bakom motiveringen i Moderaterna och Kristdemokraternas
reservation. Hade vi haft en ledamot som deltog i beslutet hade vi yrkat och reserverat
oss tillsammans med dem.

Yrkanden

Simon Alm (SD), Eva Moberg (KD) och Therez Almerfors (M) yrkar avslag till
arbetsutskottets förslag.

Tobias Smedberg (V) och Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Forum –Idéburna organisationer med social inriktning har ansökt om
verksamhetsbidrag för att driva Volontärbyrån i Uppsala åren 2020-2021. Syftet med
verksamheten är att förmedla volontära uppdrag och erbjuda föreningslivet olika
former av kompetensutvecklingkring frivilligverksamhet. Volontärbyrån har haft stöd
av Uppsala kommun sedan 2004.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad den 12 november 2019
Bilaga 1, Ansökan från Volontärbyrån Uppsala 2020-2021
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§ 295

Yttrande över kommunrevisionens granskning
av övergripande kontroller i redovisningen

KSN-2019-02916

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att avge yttrande tillkommunrevisionen i enlighet med bilaga 1.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Kommunrevisionens allvarliga anmärkningar de senaste åren avser inte enbart
systemstödsbrister, bristande projektledningsförmåga och bristande ekonomisk
redovisning. Det politiska ledarskapet måste förstå och driva på för den nödvändiga
kulturförändring som krävs inom verksamheten. En kultur som kännetecknas av ett
professionellt sätt att arbeta i komplexa projekt. Att kommunen rullar in i år 2020 med
fortsatt manuell hantering av projekt belyser den politiska ledningens oförmåga att driva
den kulturförändring som krävs inom verksamheter med stora och komplexa projekt.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Sakkunnig revisor genomför årligen ett större antal granskningar på uppdrag av den
förtroendevalda kommunrevisionen. Rapporterna föreläggs kommunstyrelsen med
möjlighet för denna att ta del av innehållet, men även att i vissa fall inkomma med svar
eller synpunkter på revisionens iakttagelser.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
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Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2019
Bilaga 1, Yttrande över kommunrevisionens granskning av övergripande
kontroller i redovisningen
Bilaga 2, Granskning av övergripande kontroller i redovisningen
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§ 296

Delegationsresa till Nordamerika oktober
2020

KSN-2019-03089

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attkommunstyrelsens presidium och stadsdirektören deltarpå
delegationsresa till Nordamerika i oktober 2020, samt

2. att uppdra till stadsdirektör att utse tjänstepersoner som ska delta på resan.

Reservationer

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkandemed
motiveringen:
Givet det ekonomiska läget i kommunen behöver vi strama åt i våra internationella
relationer. Ett besök till vänorten i Minneanapolis vore säkert givande, men det finns
många kommuner och städer på närmare håll, inom Europa, som kan bidra med
liknande kunskaper och innovationer för Uppsala kommun att ta del av, till en mindre
kostnad än delegationsresan till Nordamerika. Flera av kommunens nämnder brottas
med stora sparbeting inför 2020, sparkrav som kommer att gå ut över verksamheterna
och vår gemensamma välfärd. I ett sådant läge måste vi vara återhållsamma med
kommunpengen när det gäller mindre kritiska antaganden.

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet tillförmån för eget yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Yrkanden

Tobias Smedberg (V),Simon Alm (SD) och Stefan Hanna (-)yrkar avslag till
arbetsutskottets förslag.
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Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Uppsala kommun har tillsammans med Uppsala universitet inbjudits att besöka
Uppsalas vänort Minneapolis i oktober 2020. Bakgrunden är att Minneapolis antagit en
ny utvecklingsplan, Minneapolis 2040, men ambitiösa mål inom området hållbart
samhällsbyggande. Samma område är utpekat fokusområde i det strategiska
samarbetsavtalet mellan Uppsala kommun och Uppsala universitet. Minneapolis stad
och University of Minnesota önskar därför byta erfarenheter och kunskap med Uppsala
kommun och universitet kring hur man kan skapa ett hållbart samhälle och stad och
hur man kan bygga samverkan mellan kommun och akademi inom området. En resa
till Minneapolis skapar även möjligheter att besöka andra städer i Nordamerika som
ligger i framkant vad gäller hållbarhets-, stadsplanerings-, och trygghetsfrågor.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 26 november 2019 § 361
Tjänsteskrivelse daterad 14 november 2019
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§ 297

Studieresa till Lund och Helsingborg för
kommunstyrelsens arbetsutskott

KSN-2019-03692

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. att kommunstyrelsens arbetsutskott och stadsdirektör deltar på studieresa till
Lund och Helsingborg den 13–15 januari 2020, samt

2. attuppdra till förvaltningen att utveckla reseberättelserna från de
förtroendevaldas studieresor med reflektioner från de deltagande.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Det genomförs regelbundet många resor både nationellt och internationellt av
representanter för kommunstyrelsen. Dessa resor kan med fördel följas upp bland annat
genom att varje deltagande politiker sammanfattar sina personliga viktigaste lärdomar
vid studiebesök och andra resor. Sammanfattningarna kan med fördel biläggas till ett
PM från eventuella tjänstemän som deltagit på resan. Med fördel kan sammanfattningen
göras på max en A4. Jag anser att det är viktigt att hela styrelsen kan få ta del av de
lärdomar, erfarenheter och konkreta resultat som alla dessa resor förväntas ge.
Reserapporterna bör anmälas i kommunstyrelsen protokoll och bli tillgängliga för
allmänheten.
Att kommunstyrelsens ordförande på sittande möte presenterade ett yrkande om att
utreda frågan imponerade inte. Det borde vara självklart att bifalla mitt yrkande om man
anser att kunskapsdelning, jakten på slöseri och miljöfrågor är viktiga.
Jag tycker att det i nuläget är mycket viktigare med ett studiebesök till Gårdsten i
Göteborg än till Lund och Helsingborg. I ett läge där omsorgskostnaderna och
försörjningsstödskostnaderna ökar kraftigt, parallellt med att skolresultaten är
otillfredsställande, bör mest kraft satsas på att minska utanförskapet och öka
självförsörjningsgraden i Uppsala kommun.
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Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar, med instämmandefrån Simon Alm (SD):
att politiker, kopplade till kommunstyrelsen, som deltar på studie-eller andra
utbytesresor ska skriva ett resereferat om vad de personligen anser var mest värdefullt
med erfarenheterna från resan ur ett Uppsala perspektiv.

Simon Alm (SD) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag.

Erik Pelling (S) yrkar, med instämmande från Tobias Smedberg (V):
att uppdra till förvaltningen att utveckla reseberättelserna från de förtroendevaldas
studieresor med reflektioner från de deltagande.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Ordförande ställer därefter Erik Pellings (S) tilläggsyrkande mot Stefan Hannas (-)
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen bifaller Erik Pellings (S)
ändringsyrkande.

Votering begärs och genomförs.

Bifall till Erik Pellings (S) ändringsyrkande röstar JA, bifall till Stefan Hannas (-)
tilläggsyrkande röstar NEJ. Kommunstyrelsen beslutar med 13 JA-röster mot 2-NEJ-
röster att bifalla Erik Pellings (S) tilläggsyrkande.

Ja-röst avger:
Fredrik Ahlstedt (M), Mohamad Hassan (L), Maria Patel (S), Therez Almerfors (M), Erik
Dagnesjö (S), Christopher Lagerqvist (M), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Linda
Eskilsson (MP), Tobias Smedberg (V),Eva Moberg (KD), Hanna Victoria Mörck (V) och
Erik Pelling (S).

Nej-röst avger:
Stefan Hanna (-) och Simon Alm (SD).

Sammanfattning

Helsingborg och Lund har identifierats som två kommuner som kan ge Uppsala mycket
kunskap och erfarenheter kring de utmaningar kommunen står inför. I dessa båda
kommuner finns inspiration kring hur vi kan utmana våra arbetssätt, våra förmågor och
vårstyrningsamt utveckla nya välfärdslösningar. Därför arrangeras en studieresa hit
för kommunstyrelsens arbetsutskott den 13–15 januari 2020.
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Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad 2019-12-01
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§ 298

Ansökan om kommunal borgen från AB UTK
Hallen

KSN-2019-03787

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attkommunen går i borgen för AB UTK-Hallen för ett belopp om 7,5 miljoner
kronor,

2. attbolagetsom säkerhet för borgen ska pantförskriva samtliga aktier i AB UTK
-Hallen till förmån för Uppsala kommun,

3. attborgen är en proprieborgen och löper på högst fem år,
4. attdet lån kommunen borgar för fortlöpande ska amorteras med 500 000

kronor årligen,
5. attAB UTK-Hallen så länge borgen löper varje årsskifte betalar en

borgensavgift motsvarande 0,5 procent av vid varje årsskifte återstående
lånebelopp till kommunen,

6. att uppdra till kommunledningskontoret att utse en representant som ska
följa AB UTK-Hallens ekonomi,

7. attkommunens representant vid behov ska kallas till AB UTK-Hallens
sammanträden, samt

8. att AB UTK Hallen årligen överlämnar årsbokslutet till kommunen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

Upsala tennisklubb äger och driver UTK-hallen genom det helägda bolaget AB UTK-
hallen. Bolaget beviljades i mitten på 1970-talet kommunal borgen för uppförandet av
UTK-hallen. AB UTK-hallen ansökte och beviljades år 2016 ytterligare 35 miljoner
kronor i kommunal borgen för en om-och utbyggnad.
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Om-och nybyggnationen har blivit dyrare än förväntat och AB UTK-hallen harpåförts
en byggsanktionsavgift på 2,4 miljoner kronorsom är under överklagande. Den
ekonomiska situationen i AB UTK-hallen är mycket ansträngd och bolaget är i ett akut
behov av ett nytt banklån på 7,5 miljoner kronor. AB UTK-hallens bank har nekat
bolagetnytt lån om inte kommunen borgar för det, så som för egen skuld.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 10 december 2019 § 391
Tjänsteskrivelse daterad den 10 december 2019
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§ 299

Uppföljning av program och planer 2019

KSN-2019-03156

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. attuppdra till kommunstyrelsen att genomföra en översyn av kommunens
samtliga aktiverande och normerande styrdokument i syfte att förenkla och
förtydliga den politiska styrningen,

2. attde i ärendet föreslagna revideringarna för
-handlingsplan för överenskommelsen mellan kommun och föreningsliv
-handlingsplan för trygghet och säkerhet
-handlingsplan kopplad till program för Uppsala kommuns
arbetsmarknadspolitik
-handlingsplan mot hedersrelaterat våld och förtryck, mäns våld mot kvinnor
och våld i nära relationer
ska tas om hand inom ramen för översynen enligt första att-satsen,

3. attuppdra till kommunstyrelsen att ta fram förslag på ettövergripande
långsiktigt program som omfamnar en helhet och visar på tydlig riktning i ett
tioårsperspektiv mot hållbart Uppsala 2030 med utblick mot 2050, samt

4. attuppdra till kommunstyrelsen att återkomma med förslag på Uppsala
kommuns styrdokumenthantering och innehåll senast i december 2020.

Reservation

Simon Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam
(KD)lämnar ett särskilt yttrande:
Ärendet innehåller revideringar och en genomgång av kommunens samtliga program
och planer. Vi har i framtagandet av dessa planer i många fall haft alternativa förslag och
reserverat oss, men vi väljer ändå att se detta ärende mest som en aktualisering av
befintliga planer och program och har därför inte reserverat oss mot beslutet.
Vi ställer oss positiva till en översyn av kommunens samtliga aktiverande och
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normerande styrdokument i syfte att förenkla och förtydliga den politiska styrningen, då
detta idag är ett svårnavigerat område.

Yrkande

Simon Alm (SD) yrkar:
attåterremiss för att revidera innerstadsstrategin i syfte att stryka stycket om
spårvagnar och att i övrigt uppdatera planerna och programmen i linje med SD:s mål
och budget.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Simon Alms (SD) återremissyrkande mot ärendets avgörande
idag och finner att ärendet ska avgöras idag.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Från och med 2017 görs en årlig samlad uppföljning och aktualitetsbedömning av
program som ett led i att säkerställa en mer sammanhållen styrning där relationerna
mellan styrdokument är tydliga, skapa minskad styrträngsel med färre målkonflikter
samt en ökad möjlighet till tydliga prioriteringar. Detta görs enligt modell för
programhantering. Uppföljningen av program har för 2019genomförts i samband med
ordinarie verksamhetsuppföljning per augusti. Den baseras i hög grad på
återrapportering från nämnder och bolagsstyrelser, men i vissa fall även på
måluppfyllelse i relation till programmets indikatorer där sådana finns. Måluppfyllelsen
ligger till grund för aktualitetsbedömningar av programmen, det vill säga beskrivningar
av programmens status och eventuella behov av förändringar.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad 5 november 2019
Uppföljning av program och planer 2019 daterad 28 oktober 2019, med
tillhörande bilagor:
Bilaga 1, Aktualitetsbedömning av avfallsplan 2019
Bilaga 2, Aktualitetsbedömning av bredbandsprogrammet2019
Bilaga 3, Aktualitetsbedömning av handlingsplan för trygghet och säkerhet
2019
Bilaga 4, Aktualitetsbedömning av handlingsplan Gottsunda_Valsätra 2019
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Bilaga 5, Aktualitetsbedo mning av handlingsplan överenskommelse med
föreningslivet 2019
Bilaga 6, Aktualitetsbedömning av idrotts-och fritidspolitiskt program 2019
Bilaga 7, Aktualitetsbedömning av innerstadsstrategi 2019
Bilaga8, Aktualitetsbedömning av landsbygdsprogrammet 2019
Bilaga 9, Aktualitetsbedömning av näringslivsprogrammet 2019
Bilaga 10,Aktualitetsbedömning av program för full delaktighet 2019
Bilaga 11, Aktualitetsbedömning av program för Uppsala kommuns
arbetsmarknadspolitik 2019
Bilaga12, Aktualitetsbedömning av program och handlingsplan mot
kvinnofridskränkningar 2019
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§ 300

Inriktningsbeslut Effektiv och nära vård 2030

KSN-2019-03186

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att ställa sig bakom målbilden för Effektiv och nära vård 2030 samt
inriktningen för utvecklingen av vårdcentrum i länet med strategin för
närvårdssamverkan som utgångspunkt.

Reservation

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med
motiveringen:
Inriktningsdokumntet för utveckling av vårdcentrum i Uppsala län är intressant. Bland
annat lyfts det tydligtfram att omsorgs-och vårdbehoven antas öka kraftigt parallellt
med att utvecklingen på arbetsmarknaden antas leda till stora fortsatta
bemanningsproblem samt en svagare skattekraft när försörjningskvoten försämras.
Resonemanget är intressant men jag tycker samtidigt att det är viktigt att balansera det
med de effektiviseringsmöjligheter som digitalisering, AI och nanoteknologi
representerar. Det är också viktigt att inte bli alarmistisk om % ökningen +80 år, i
absoluta tal är det fortfarande inte stora mängder invånare i förhållande till totala
mängden invånare i länet. Om bara antalet människor som inte är självförsörjande, utan
någon form av subvention, halveras kommer vi tillsammans med teknikens möjligheter
bra klara den demografiska förändring som sker.
I ljuset av att nästan halva befolkningen har en kronisk sjukdom och en fjärdedel av
befolkningen har två sjukdomar eller fler, och 80-85% av sjukvårdskostnaderna är
kopplade till personer med kroniska sjukdomar, ska självklart denna komplexa grupp
varai fokus. Särskilt viktigt är det att våga fokusera på förbättringar kopplade till
liknande grupper inom gruppen multisjuka äldre. Generella lösningar är framförallt
enbart effektiva kopplat till processflöden och automation. En individ är en individ och i
en individfokuserad verksamhet måste man utifrån bland annat integritetsperspektiv
säkerställa snabb och korrekt kännedom om en persons hälsobakgrund.
Kommunerna förväntas ta ett stort ansvar avseende den nära vården. Det är en stor
processutvecklings-och ekonomisk utmaning att uppnå önskad verbala målbild. Jag är
helt övertygad om att det fortsatta arbetet blir mest meningsfullt om nästa fas
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skyndsamt fastställer tydliga förslag på styrande nyckeltal, ersättningsmodeller och
skatteväxling.
Etableringen av ett vårdcentrum kommer att innebära stora investeringsbehov. Det är
svårt att utifrån dokumentet förstå hur många vårdcentrum som krävs för att möta
behoven år 2030 och framåt. Det är viktigt att inom kort presentera förslag på platser för
dessa vårdcentrum då detaljplaneprocesser tar tid. Om nu ett vårdcentrum ska etableras
i Tierp och Östhammar, med endast drygt 20.000 invånare, antar jag att det klokt utspritt
i Uppsala kommun behövs fastigheter där hela 11 vårdcentrum etableras.

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar:
att nästa fas i arbetet att säkerställa ”Effektiv och nära vård 2030” ska vara att fastställa
tydliga förslag på styrande nyckeltal, ersättningsmodeller och skatteväxling.

Mohamad Hassan (L) och Ulrik Wärnsberg (L) yrkar avslag till Stefan Hannas (-)
ändringsyrkande.

Mohamad Hassan (L) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.

Beslutsgång

Ordförande ställer först Stefan Hannas (-) ändringsyrkande mot avslag och finner att
kommunstyrelsen avslår detsamma.

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att
kommunstyrelsen bifaller detsamma.

Sammanfattning

Utredningen Samordnad utveckling för god och nära vård (S 2017:01) är ett första steg i
en stor system-och strukturförändring av den svenska hälso-och sjukvården. Enligt
utredningen behöver omställningsarbetet förankras brett på ledningsnivå hos
huvudmännen, i såväl politiska som tjänsteledningar, och omsättas i egna beslut och
planer som konkretiserar arbetet inom de egna ansvarsområdena.

Tjänsteledningen för hälsa, stöd, vård och omsorg (HSVOTL), där tjänstepersoner från
Region Uppsala och länets kommuner ingår,har framfört behov av att kommunerna
fattar politiska inriktningsbeslut utifrån målbild och inriktning för effektiv och nära
vård, i synnerhet för de delar där det finns samordningsvinster.

Mot bakgrund av detta ställde sig de förtroendevalda i samrådet hälsa, stöd, vård och
omsorg (HSVO) bakom förslag till inriktning för vårdcentrumutvecklingen i länet den 20
september 2019 och Regionalt Forum den 4 oktober 2019. Därefter fattar respektive
huvudman liknande inriktningsbeslut.
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Förslag på inriktning och nästa steg för vårdcentrumutveckling i länet återges som
bilaga1.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad 29 november 2019
Bilaga 1, Förslag på inriktning och nästa steg för vårdcentrumutveckling i länet
Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 21 november 2019
Bilaga 3, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 25 november 2019
Bilaga 4, Protokollsutdrag från socialnämnden 27 november 2019
Bilaga 5, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 27 november 2019
Bilaga 6, Protokollsutdrag från äldrenämnden 28 november 2019
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§ 301

Internbankens lånelimiter och räntevillkor för
de kommunala bolagen 2020

KSN-2019-03244

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att bemyndiga kommunstyrelsen att uppta de lån som erfordras för att
genomföra de investeringar och den verksamhet som beslutats i Mål och
budget 2020 –2022.

Kommunstyrelsen beslutarför egen del

2. attfastställa lånelimiter för respektive kommunalt bolag enligt ärendets
bilaga 1, samt

3. attfastställa ränte-och borgensvillkor för lån som tas upp av de kommunala
bolagen 2020 enligt ärendets bilaga 2.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Sammanfattning

I enlighet med Uppsala kommuns finansiella riktlinjer ska kommunfullmäktige
fastställa en årlig ram för kommunkoncernens externa upplåning. Ramen utgår från
beslutad Mål och budget. Kommunstyrelsen genomför sedan upplåningen genom ett
bemyndigande från fullmäktige.

Kommunstyrelsen ska enligt samma riktlinjer fastställa beloppsramar och villkor för de
kommunala bolagens upplåning. I ärendet lämnas förslag på beloppsramar i form av
lånelimiter för respektive bolags upplåning under 2020, ränte-och borgensvillkor för
upplåning samt avgifter och räntevillkor för utnyttjande av koncernkontot.
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Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 379
Tjänsteskrivelse daterad den 12 november 2019
Bilaga 1, förslag till lånelimiter för dekommunala bolagen 2020
Bilaga 2, ränte-och borgensvillkor för de kommunala bolagens lån 2020
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§ 302

Svar på motion om trafikinformation vid
ombyggnation av gator från Stefan Hanna (-)
och Mia Nordström (C)

KSN-2017-2113

Beslut

Kommunstyrelsenföreslår kommunfullmäktige besluta

1. attbesvara motionen med föredragningen i ärendet.

Reservation

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:
Motionen lämnades in 31/3 2017. Det är en oacceptabel handläggningstid för att lyfta
motionen i kommunfullmäktige. Det är särskilt klädsamt om de som försöker styra
kommunen tidigare kan lyfta liknande motioner som styret gillar och då bifalla förslagen.
Den nuvarande processen av motionshandläggning måste betecknas som barnslig.

Yrkanden

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionen.

Therez Almerfors (M) och Eva Moberg (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats.

Beslutsgång

Ordförande ställer först arbetsutskottetsförslag mot Stefan Hanna (-) med fleras
yrkande om bifall till motionens första att-sats och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.
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Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Stefan Hannas (-) yrkande om
bifall till motionens andra att-sats och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Stefan Hanna (-) och Mia Nordström (C) har i en motion väckt 24 april 2017 föreslagit att
kommunen upprättar en lättnavigerad digital plattform för att förse Uppsalaborna
med tydlig och aktuell information om infrastrukturarbeten och dess följder för
trafikflödena, samt att kommunen genomför en trafiksäkerhetsanalys inför varje större
ombyggnad av gata som frekvent används som skolväg, och att denna utgörunderlag
för politiska beslut om tillfällig skolskjuts.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 384
Tjänsteskrivelse daterad 20 november 2019
Bilaga 1, Motion om trafikinformation vid ombyggnation av gator från Stefan
Hanna (-) och Mia Nordström (C)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu-och samhällsmiljönämnden 14 november
2019
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§ 303

Svar på motion om kulturtolkar från Jonas
Segersam (KD)

KSN-2017-3190

Beslut

Kommunstyrelsenföreslår kommunfullmäktige besluta

1. attbesvara motionen med föredragningen i ärendet, samt
2. att ge i uppdrag till kommunledningskontoretatt utreda förutsättningarna för

ett projekt för integrationsinsatser där kulturtolkar kan ingå som ett alternativ.

Reservation

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Yrkande

Simon Alm (SD) yrkar avslag till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms yrkande om avslag till
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 11 september 2017 att
kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram ett förslag på ett projekt för införande av
kulturtolkar i kommunal verksamhet som sedan efter exempelvis två år kan utvärderas
och, om det visar sig framgångsrikt, permanentas.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 384
Tjänsteskrivelse daterad 14 oktober 2019
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Motion av Jonas Segersam (KD) om kulturtolkar
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§ 304

Svar på motion om medborgarförslag från
Stina Jansson (FI), Charlie Strängberg (FI),
Lovisa Johansson (FI) och Josef Safady
Åhslund (FI)

KSN-2019-0707

Beslut

Kommunstyrelsenföreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Reservationer

Tobias Smedberg (V)och Hanna Victoria Mörck (V)reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V)yrkande:
Vänsterpartiet anser att motionen bör bifallas. Som framgår i motionen är Uppsala
kommun i minoritet bland Sveriges kommuner som inte har möjlighet att väcka
medborgarförslag i kommunfullmäktige. Även om påverkansmöjligheterna för Uppsalas
invånare i dag är goda bör vi alltid sträva efter att bli bättre.

Simon Alm (SD) reserverar sigmot beslutet till förmån för eget yrkande.

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkandemed
motiveringen:
Demokratin i Uppsala, och Sverige i stort, behöver stärkas och vitaliseras. Avståndet
mellan ledande politiker och dem vi ska företräda har blivit oacceptabelt stort. Motionen
efterfrågar enbart en möjlighet för invånarna att lägga medborgarförslag. Hur det
administreras kan skötas på många sätt utan särskilt ansträngande administration. I
ljuset av svaret på motionen tycks inte heller volymen av idéer vara något som kan
definieras som ett stort problem. Att inte ställa sig positiv till motionen tolkar jag som en
tydlig ovilja att stärka demokratin i Uppsala. Min förhoppning är att motionen får
majoritetsstöd och att relevanta tjänstemän kommer med förslag på hur något liknande
kan bli verklighet i Uppsala kommun.
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Yrkande

Simon Alm (SD), Stefan Hanna (-) och Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (SD) med fleras yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Stina Jansson, Charlie Strängberg, Lovisa Johansson och Josef Safady Åslund (Alla FI)
föreslår i en motion väckt 25 februari 2019 att det införs möjlighet att lägga
medborgarförslag i Uppsala kommun.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 384
Tjänsteskrivelse daterad 13 november 2019
Bilaga Motion av Stina Jansson (FI) m.fl. om medborgarförslag
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§ 305

Svar på motion om Ekebyboda Skyttehall från
Lisen Burmeister (SD) och Kent Kumpula (SD)

KSN-2019-1192

Beslut

Kommunstyrelsenföreslår kommunfullmäktigebesluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Reservation

Simon Alm (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Yrkande

Simon Alm (SD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Simon Alms (SD) yrkande om bifall till
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Lisen Burmeister och Kent Kumpula (bådaSD) har i motion väckt vid fullmäktiges
sammanträde den 25 mars 2019 föreslagit att

en utredning tillsätts för att undersöka hur en ny skyttehall ska konstrueras för
att tillgodose behovet hos alla de olika föreningar som redan bedriver
verksamhet på Ekebyboda
undersöka hur en ny skyttehall ska utformas för att tillgodose Uppsalapolisens
behov för skytteträning
ta fram ett förslag på konstruktion och kostnad för bygget av skyttehallen till
fullmäktige för ett välgrundat beslut i ärendet.
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Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 384
Tjänsteskrivelse daterad den 5 november 2019
Protokollsutdrag från idrotts-och fritidsnämnden 28 oktober 2019, § 103
Motion av Lisen Burmeister och Kent Kumpula (båda SD) om Ekebyboda
Skyttehall daterad 13 februari 2019



Sida 79(81)

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2019-12-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 306

Svar på motion om avgiftsfritt
sommarlovskort i Uppsala kommun från
Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck
(V)

KSN-2019-02813

Beslut

Kommunstyrelsenföreslår kommunfullmäktige besluta

1. attavslå motionen.

Reservation

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (M) reserverar sig mot beslutet till
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V)yrkande med motiveringen:
Vänsterpartiet reserverar sig mot beslutet att avslå vår motion om avgiftsfritt
sommarlovskort i Uppsala kommun.
Under sommaren 2018 fick barn och unga över hela landet ett avgiftsfritt
sommarlovskort i kollektivtrafiken. 92 procent av sommarlovskorten nyttjades i Uppsala
län och man kunde se att korten nyttjades främst i områden med låga inkomster.
Tjuvåkningar och påföljande konflikter rapporterades minska markant. I frånvaro av
statlig finansiering för att fortsätta med sommarlovskortet, och med tanke på de
bevisade goda effekter som uppstod som ett resultat av satsningen, borde kommunen
själv finansiera ett sommarlovskort för barn och unga inom Uppsala kommun. Det skulle
vara ett sätt att säkerställa att alla barn och unga får tillgång till ett mer jämlikt
sommarlov.

Yrkande

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen.
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Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om
bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Sammanfattning

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) föreslår i en motion väckt 16
september2019 att Uppsala kommun, i frånvaro av satsning från region eller stat, ska
finansiera avgiftsfria sommarlovskort med kommunala medel för barn och unga i
grund-och gymnasieskolan, till en beräknad kostnad av 8 miljoner kronor.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 3 december 2019 § 384
Tjänsteskrivelse daterad 18 november 2019
Bilaga, Motion om avgiftsfritt sommarlovskort i Uppsala kommun från Tobias
Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V)
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§ 307

Val till landsbygdsberedningen

KSN-2019-1531

Beslut

Kommunstyrelsenbeslutar

1. attentlediga Simon Alm (SD) från uppdraget som ledamot i
landsbygdsberedningen, samt

2. attutse Michael Carlsson(SD) till ledamot i landsbygdsberedningen.
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